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saksnr saksnr 
 Godkjenningssaker   
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Referatsaker 
  

RS 78/20 Digitale politiske møter - evaluering av perioden mars-juni 
2020 

2020/51880  

RS 79/20 Varsel om moglege økonomiske problem for Grieghallen 
IKS 

2020/51601  

RS 80/20 Avlysing av konkurranse på fv. 53, oppgradering av tre 
tunnelar i Årdal kommune 

2020/39407  

RS 81/20 Fråsegn til varsel om utvida planområde - Delstrekning 1 - 
tunnelalternativet - BT5 - Bybanen sentrum - Åsane - 
Bergen kommune 

2020/54965  

  
Politiske saker 

  

PS 170/20 Vurdering av krav om tariffavtale ved fylkeskommunale 
innkjøp 

2020/49985  

PS 171/20 Rutine for utlån av skulebygg og idrettsanlegg til frivillige 
lag og organisasjonar 

2020/57429  

PS 172/20 Reglement for folkevalde organ og delegering 2019/13  
PS 173/20 Alternative transportløysingar ved stengd veg 2020/48558  
PS 174/20 Sunnhordland lufthavn AS - søknad om driftsstøtte frå 2021 2020/47227  
PS 175/20 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2019-

2020 
2020/59045  

PS 176/20 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2019-2020 2020/59071  
PS 177/20 Miljøløftet, årsmelding 2019 2020/60678  
PS 178/20 Lokal forskrift om inntak og formidling 2020/12  
PS 179/20 Møteplan for folkevalde organ i 2021 2020/53201  
PS 180/20 Oppfølging av arbeidet med store statlege 

samferdselsprosjekt 
2020/960  

PS 181/20 Organisering av fagskulane 2020/36638  
PS 182/20 Prosjektrekneskap - godkjenningsordning 2020/46484  
PS 183/20 Tenestepensjon frå 2021 - tildeling av kontrakt 2020/38029 X 
PS 184/20 Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 2020/51083  
PS 185/20 Endring av namn i selskapsavtalen for Grieghallen IKS 2020/51601  
PS 186/20 TV-aksjonen 2020 - søknad om fylkesbidrag 2020/60377  
PS 187/20 Endringar av vallova og valforskriften til Stortingsvalet 2021 

– høyringsuttale 
2020/60438  

PS 188/20 Årleg ruteendringsprosess og rammer for bruk av 
belønningsmidlar 

2020/58947  

PS 189/20 Søknad om driftstilskot for 2020 til Stiftelsen William H. 
Singer Jr's og Anna Brugh Singers Minde 

2020/48522  

PS 190/20 Søknad om tilskot til fylkesvegar som er viktige for fiskeri 
og akvakultur 

2020/59884  

PS 191/20 Søknad frå Sveio kommune om tilskot til utgreiing om 
fylkestilknytning 

2020/59647  

PS 192/20 Ombordtillegg på bruk av bankkort om bord på bussane i 
Hordalandskontraktane 

2020/46333  

PS 193/20 Status og vegen vidare - Hurtigbåtsambanda i Sogn og 
Fjordane 

2020/35690  

PS 194/20 Prioritering av gjenverande portefølje i Haugalandspakken 2020/62649  
PS 195/20 Høyring av forslag til reviderte statlege planretningslinjer 

for differensiert forvalting av strandsona langs sjøen 
2020/58872  

PS 196/20 Retningsliner for økonomisk støtte til Attraktive tettstader i 
bygdene kring villreinfjellet (Setesdalane og Ryfylkeheiane) 
- Heiplanen 

2020/50272  

 

Godkjenningssaker 
GK 24/20 Godkjenning av møteinnkalling og sakliste 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 



 

Møteinnkalling og sakliste vart godkjent utan merknadar. 

 

 

Referatsaker 
RS 78/20 Digitale politiske møter - evaluering av perioden mars-juni 2020 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

RS 78/20 vart referert. 

 

 

RS 79/20 Varsel om moglege økonomiske problem for Grieghallen IKS 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

RS 79/20 vart referert. 

 

 

RS 80/20 Avlysing av konkurranse på fv. 53, oppgradering av tre tunnelar i 
Årdal kommune 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

RS 80/20 vart referert. 

 

 

RS 81/20 Fråsegn til varsel om utvida planområde - Delstrekning 1 - 
tunnelalternativet - BT5 - Bybanen sentrum - Åsane - Bergen kommune 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

RS 81/20 vart referert. 

 

 

RS 82/20 Oppfølging av vedtekne verbalforslag i PS 14/2019 Budsjett 
2020/økonomiplan 2020-2023 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

RS 82/20 vart referert. 

 

 



Skriftlige spørsmål 
SI 22/20 Spørsmål frå Hammer (SV) - Tryggleik i trafikken. 
Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Det vart ikkje gjeve svar. Spørsmålet kjem opp igjen i neste møte u fylkesutvalet  

 

 

Politiske saker 
PS 170/20 Vurdering av krav om tariffavtale ved fylkeskommunale innkjøp 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget understrekar at Vestland fylkeskommune som ein stor, offentleg innkjøpar har 
eit særleg ansvar for å medverke til seriøse og ordna forhold i arbeidslivet. Fylkestinget ber 
difor fylkesrådmannen sikre at seriøsitetskrava som følgjer av lov- og avtaleverket og dei 
hovudmåla for innkjøp som er vedtekne for Vestland fylkeskommune, vert følgde.  

 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen rapportere årleg om eventuelle avvik som er avdekka og 
korleis desse er følgde opp. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 

 

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget understrekar at Vestland fylkeskommune som ein stor, offentleg innkjøpar har eit 
særleg ansvar for å medverke til seriøse og ordna forhold i arbeidslivet. Fylkestinget ber difor 
fylkesrådmannen sikre at seriøsitetskrava som følgjer av lov- og avtaleverket og dei 
hovudmåla for innkjøp som er vedtekne for Vestland fylkeskommune, vert følgde.  

 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen rapportere årleg om eventuelle avvik som er avdekka og 
korleis desse er følgde opp. 

 

 

PS 171/20 Rutine for utlån av skulebygg og idrettsanlegg til frivillige lag og 
organisasjonar 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget godkjenner Rutine for utlån av skulebygg og idrettsanlegg i Vestland 
fylkeskommune. 



2. Årlege meirkostnader knytt til slikt utlån er estimert til 7,6 mill. kr. Fylkesrådmannen legg til 
grunn at dei vidaregåande skulane får kompensert denne meirkostnaden gjennom auka 
budsjettramme. 
 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 

 

«Hovedutval for opplæring og kompetanse tar saksutredningen og forslag til rutine til 
orientering. Endelig vedtak om rutine og årlige merkostnader som følge av denne, skal 
fattes i forbindelse med fylkesbudsjettet for 2021.» 

 

Avrøysting 

 

Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

Hovedutval for opplæring og kompetanse tar saksutredningen og forslag til rutine til orientering. 
Endelig vedtak om rutine og årlige merkostnader som følge av denne, skal fattes i forbindelse med 
fylkesbudsjettet for 2021. 

 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget 

 
Fylkestinget tar saksutredningen og forslag til rutine til orientering. Endelig vedtak om rutine og 
årlige merkostnader som følge av denne, skal fattes i forbindelse med fylkesbudsjettet for 2021. 

 

 

PS 172/20 Reglement for folkevalde organ og delegering 
Arbeidsutvalet sitt forslag til vedtak  

 



1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: ....... 

 

2. Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget. 

 

3. Arbeidsutvalet held fram med sitt arbeid, med dei same medlemene. Neste større revidering av 
reglement for folkevalde organ og delegering skjer i fylkestinget i mars 2021. 

 

Saksprotokoll i arbeidsutval delegeringsreglement -  22.09.2020 

 

Avrøysting 

 

Forslaget i saksframlegget vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: ....... 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget. 
 
3. Arbeidsutvalet held fram med sitt arbeid, med dei same medlemene. Neste større revidering av 
reglement for folkevalde organ og delegering skjer i fylkestinget i mars 2021. 
 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 

 

“Tillegg  

Punkt 1 etter "følgjande endringer:" - reguleringssaker og høyringsinnspel etter plan og 
bygningslova der Vestland er høyringspart, skal innom hovudutval for næring, eventuelt 
hovudutval for kultur før endeleg vedtak i fylkesutvalet. Saker som omhandler natur , 
naturvern, landskapsvern, kulturlandskapsvern er viktige politikkfelt i fylket, og vert styrka 
av at den politiske handsaminga går innom eitt utval før endeleg vedtak i fylkesutvalet.” 

 

Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag:  

 

“Tillegg  

 

Det må arbeidast vidare med rutiner som sikrar at medverknadsorgana sin uttalerett vert 
reelt ivareteken inn mot utvala / fylkesting.” 



 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

Hammer sitt forslag fekk 5 røyster (FNB, SV, MDG, V) og fall. 

Brosvik sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget vedtek revidert reglement for folkevalde organ og delegering som vedlagt, med 
følgjande endringar: .......  

 

2. Fylkestinget sluttar seg til tilrådingane som går fram av saksframlegget.  

 

3. Arbeidsutvalet held fram med sitt arbeid, med dei same medlemene. Neste større revidering av 
reglement for folkevalde organ og delegering skjer i fylkestinget i mars 2021. 

 

Det må arbeidast vidare med rutinar som sikrar at medverknadsorgana sin uttalerett vert reelt 
ivareteken inn mot utvala / fylkesting. 

 

 

PS 173/20 Alternative transportløysingar ved stengd veg 
Forslag til innstilling 

 

1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 
uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei 
lovmessig plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi 
likevel kunne ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør.  

 

2.  Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 
stengt veg: 

a.  Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport 
for skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog  med 
kommunen og transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  

i. Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må 
tilpassa seg avgangen på skuletransporten. 

ii.   Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette 
sjølv, også økonomisk. 

b.  Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-
opplegg frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen 
det gjeld. Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 

 



3.   Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 
tilfella der det er nødvendig. 

 

4.  Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 
uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei 
lovmessig plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi 
likevel kunne ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør.  

 
2.  Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 

stengt veg: 
a.  Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport 

for skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog  med 
kommunen og transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  
i. Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må 

tilpassa seg avgangen på skuletransporten. 
ii.   Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette 

sjølv, også økonomisk. 
b.  Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-

opplegg frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen 
det gjeld. Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 

 
3.   Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 

tilfella der det er nødvendig. 
 

4.  Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget  

1. Både kommunane og fylkeskommunen har eit beredskaps- og samfunnsansvar når det oppstår 
uønskte hendingar m.a. på vegnettet i Vestland. Sjølv om fylkeskommunen ikkje har ei lovmessig 



plikt til å etablere alternative transportløysingar ved hendingar med stengt veg, vil vi likevel kunne 
ha eit samfunnsmessig ansvar for dette som stor regional samfunnsaktør. 

 

2. Følgjande prinsipp skal leggast til grunn ved beredskapsplanlegging knytt til hendingar med 
stengt veg:  

 

a. Ved kortvarige vegstengingar på inntil 3 dagar set fylkeskommunen inn alternativ transport for 
skuleskyss så snart det er praktisk mogleg. Fylkeskommunen vil gå i dialog med kommunen og 
transportør før alternative transportløysingar vert sett i verk.  

 

i.Rutetilbodet skal tilpassast skulestart og skuleslutt. Arbeidsreisande og andre må tilpassa seg 
avgangen på skuletransporten.  

 

ii. Dersom kommunane ønskjer transportordningar ut over dette, må dei ta ansvar for dette sjølv, 
også økonomisk.  

 

b. Ved langvarig stenging i meir enn 3 dagar vil fylkeskommunen etablere alternative rute-opplegg 
frå dag 4. Ruteopplegg og frekvens må avklarast i tett dialog med den kommunen det gjeld. 
Fylkeskommunen ordnar med materiell og tek kostnadane. 

 

3. Ved planlagde stengingar vil fylkeskommunen sette opp alternative transportløysingar i dei 
tilfella der det er nødvendig.  

 

4. Stengt riks/europaveg er Statens vegvesen sitt ansvar. Ved stengt riks/europaveg vil det vere 
opp til Statens vegvesen å etablere og finansiere alternative transportløysingar.  
 

 

 

PS 174/20 Sunnhordland lufthavn AS - søknad om driftsstøtte frå 2021 
Forslag til innstilling 

 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Avrøysting 

 



Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkestinget 

1. Vestland fylkeskommune inngår avtale med Sunnhordland lufthavn AS om tilskot til drifta av 
Stord lufthamn for perioden 01.01.2021-31.03.2024. 
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå avtale med Sunnhordland lufthavn AS 

 

PS 175/20 Årsmelding frå elev- og lærlingombodet for skuleåret 2019-2020 
Forslag til innstilling: 

 

Fylkestinget tek årsmeldinga frå elev- og lærlingombodet til orientering. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 

 

«Saka vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for 
opplæring og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i 
yrkesopplæringsnemnda.» 

 

Avrøysting (til utsetjing): 

 

Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Vedtak 

 



Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Hovedutval for opplæring 
og kompetanse ber om at saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget  
Saken vert utsett, da saken ikkje er behandla i yrkesopplæringsnemnda. Fylkestinget ber om at 
saken sendes til behandling i yrkesopplæringsnemnda. 

 

 

PS 176/20 Årsmelding frå mobbeombodet for skuleåret 2019-2020 
Forslag til innstilling: 

 

Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Kristina Hamre Vaktskjold, KrF, sette på vegner av Krf, A, H, FrP, MDG, R, SP, SV og R fram slikt 
tilleggsforslag: 

 

«Utvalet støttar oppmodninga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga sendes til alle 
kommunar. Særlig vil vi trekke frem oppmodning nummer 2 d; " alle tilsette i barnehage 
og skule må ha kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det 
innebær mellom anna korleis relasjonskompetanse, god kommunikasjon og 
sakshandsaming i seg sjølv er med på å løyse ei sak.I tråd med det ønsker utvalet at 
skular etablerer interne rutiner for å håndterer mobbing. Videre oppmodar utvalget til å 
halde foreldremøte om mobbing.» 

 

Avrøysting 

 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Hamre vaktskjold sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 



Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering. 

 

Utvalet støttar oppmodninga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga sendes til alle kommunar.  

Særlig vil vi trekke frem oppmodning nummer 2 d; " alle tilsette i barnehage og skule må ha 
kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det innebær mellom anna korleis 
relasjonskompetanse, god kommunikasjon og sakshandsaming i seg sjølv er med på å løyse ei 
sak".  

I tråd med det ønsker utvalet at skular etablerer interne rutiner for å håndterer mobbing. 

Videre oppmodar utvalget til å halde foreldremøte om mobbing 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget 

Fylkestinget tek årsmeldinga frå mobbeombodet til orientering.  

 

Fylkestinget støttar oppmodninga til mobbeombodet 1- 4, og at årsmeldinga sendes til alle 
kommunar. Særlig vil vi trekke frem oppmodning nummer 2 d; " alle tilsette i barnehage og skule 
må ha kompetanse om aktivitetsplikt, sosiale prosessar og mobbing. Det innebær mellom anna 
korleis relasjonskompetanse, god kommunikasjon og sakshandsaming i seg sjølv er med på å 
løyse ei sak". I tråd med det ønsker utvalet at skular etablerer interne rutiner for å håndterer 
mobbing. Videre oppmodar utvalget til å halde foreldremøte om mobbing 

 

 

PS 177/20 Miljøløftet, årsmelding 2019 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane. 

 

2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Avrøysting 



 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ei røyst (FNB). 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane. 
 
2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 
Innstillinga vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB).  
 
Innstilling til fylkestinget  
1. Fylkestinget ser det som svært positivt at årsmeldinga for Miljøløftet syner høg måloppnåing i 
høve til nullvekstmålet. For fylkeskommunen er det særleg gledeleg å sjå dei gode resultata 
innanfor kollektivreiser med buss og bane.  
 
2. Fylkestinget sluttar seg til årsmeldinga slik den ligg føre. 
 

 

PS 178/20 Lokal forskrift om inntak og formidling 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 

Saksprotokoll  10.09.2020 - Yrkesopplæringsnemnda 

Avrøysting 

Det var 10 representantar til stades.  

innstillinga vart samrøystes vedteke.   

Innstilling 

3. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

4. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Rasmus L Rasmussen, A, sette på vegner av A, SP, KrF, SV og MDG fram slikt forslag: 



 

 

«1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 

 

2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, 
med følgjande endringar: 

 

 

Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs 

Elevar fra heile Alver får nærskulepoeng til Bergen 

Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss 

Elevar frå tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger. 

 

3. Nærskulematrisen evalueres kontinuerlig, og utilsikta, negative konsekvenser skal 
rettast så fort som mogleg gjennom politisk vedtak. 

 

4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa 
må gje ei grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar 
busett i Bergen med lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik 
utgreiing lagast med bruk av simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 
2020. 

 

5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskriften ikkje får konsekvensar for 
toppidrettstilbodet i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av 
toppidrettstilbodet og inntaket til dette etter at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er 
handsama.» 

 

John Andre Kongsvik, H, sette på vegner av H og FrP fram slikt forslag: 

 

«Fritt skolevalg: 

 

Felles fremlegg fra Høgre og FrP 

 

1. Høre ønsker et fritt skolevalg i Vestland.  

2. Inntaksmodellen i Vestland skal være basert på elevenes karakterer og ikke tillegge 
poeng på postnummer eller kommunen man bor i.  

3. De gamle fylkesgrensene skal ikke lenger gjelde ved inntaksmodellen.» 

 

John Andre Kongsvik, H, sette på vegner av H, FrP, A, MDG, SP og KrF fram slikt forslag: 



 

«Reisetidsgaranti 

 

Nytt punkt:  

 

Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein 
reisetidsgaranti i Vestland.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 

Rasmussen sitt forslag fekk 11 røyster ( A, FNB, MDG, SP, SV, R og KrF) og vart vedteke som 
innstilling til fylkesutvalet. 

Kongsvik sitt forslag (Fritt skolevalg) fekk 4 røyster ( H og FrP) og fall. 

Kongsvik sitt forslag (Reisetidsgaranti) vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020 

 

2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, med 
følgjande endringar: 

 

Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs 

Elevar fra heile Alver får nærskulepoeng til Bergen 

Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss 

Elevar frå tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger. 

 

3. Nærskulematrisen evalueres kontinuerlig, og utilsikta, negative konsekvenser skal rettast så fort 
som mogleg gjennom politisk vedtak. 

 

4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa må gje ei 
grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar busett i Bergen med 
lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik utgreiing lagast med bruk av 
simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 2020. 

 

5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskriften ikkje får konsekvensar for 
toppidrettstilbodet i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av toppidrettstilbodet og 
inntaket til dette etter at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er handsama. 



 

6. Reisetidsgaranti 

Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein reisetidsgaranti i 
Vestland. 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag:  
 

“Tillegg  
 

Hovedutvalg for opplæring og kompetanse gis fullmakt til å gjøre eventuelle justeringer i 
nærskolematrisen. Justeringer i matrisen skal ivareta de overordnede intensjonene i den 
nye inntaksmodellen.” 

 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette på vegne av H, Frp fram slikt forslag:  

 

“Alternativ  

 

1. Fylkestinget innfører et fritt skolevalg i Vestland.  

2. Inntaksmodellen i Vestland skal være basert på elevenes karakterer og ikke tillegge 
poeng på postnummer eller kommunen man bor i.  

3. De gamle fylkesgrensene skal ikke lenger gjelde ved inntaksmodellen.» 

 

Avrøysting  

Bjørkly sitt forslag fekk 5 røyster (H, Frp) og fall.  

Innstillinga punkt 1-5 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 5 røyster (H, Frp).  

Innstillinga punkt 6 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

Gadolin sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 3 røyster (1H, Frp).  

 

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget vedtar framlegg til lokal forskrift for inntak og formidling for Vestland 
fylkeskommune, datert 19.08.2020  

 

2. Fylkestinget vedtar nærskulematrise for Vestland fylkeskommune, datert 19.08.2020, med 
følgjande endringar: Elever frå Gulen får i tillegg nærskulepoeng til Knarvik vgs Elevar fra heile 
Alver får nærskulepoeng til Bergen Elevar frå Vik får i tillegg nærskulepoeng til Voss Elevar frå 
tidlegare Balestrand kommune får i tillegg nærskulepoeng til Høyanger.  



 

3. Nærskulematrisen evalueres kontinuerlig, og utilsikta, negative konsekvenser skal rettast så fort 
som mogleg gjennom politisk vedtak.  

 

Hovedutvalg for opplæring og kompetanse gis fullmakt til å gjøre eventuelle justeringer i 
nærskolematrisen. Justeringer i matrisen skal ivareta de overordnede intensjonene i den nye 
inntaksmodellen. 

 

4. Fylkestinget ønskjer ei særleg evaluering av inntaksregion stor-Bergen. Evalueringa må gje ei 
grundig vurdering av konsekvensane av den nye modellen, særleg for elevar busett i Bergen med 
lågare karaktersnitt. Om mogleg ønskjer fylkestinget at ei slik utgreiing lagast med bruk av 
simulerte opptak, og at utgreiinga kan handsamast hausten 2020.  

 

5. Fylkestinget legg til grunn at denne inntaksforskriften ikkje får konsekvensar for 
toppidrettstilbodet i Vestland. Fylkestinget kjem attende til organisering av toppidrettstilbodet og 
inntaket til dette etter at sak om opplæringstilbod 2021-2022 er handsama. 

 

6. Reisetidsgaranti Ingen elevar skal reise unødig langt, og difor meiner vi det skal utredast ein 
reisetidsgaranti i Vestland 

 

 

PS 179/20 Møteplan for folkevalde organ i 2021 
Forslag til innstilling 

 

Fylkestinget viser til saksframstillinga og vedtek framlagte møteplan 2021 for folkevalde organ i 
Vestland fylkeskommune. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) sette fram slikt forslag: 

 

“Alternativ  

 

Fylkestinget vedtek slik møteplan for 2021: 

1. Møte i fylkestinget: 

o 10/11 mars 

o 16/17 juni 

o 29/30 september 

o 15/16 desember 



Dagen i framkant av møta i fylkestinget skal settast av til gruppemøter og eventuelle 
fellesorienteringar. 

  

2. Politikardagar: 

o 16. februar 

o 19. september 

o 25. oktober 

  

3. Fylkesutvalet/finansutvalet får fullmakt til å sjølv sette opp sin møteplan.  
Fylkestinget rår til at fylkesutvalet set opp ein fast struktur med faste møtedagar til sine 
møter. 

  

4. Fylkestinget vedtek desse møtedagane i hovudutvala: 

o 17. februar 

o 20. september 

o 26. oktober 

Utover dette får hovudutvala fullmakt til å sjølv sette opp sine møteplanar. 

  

5. Andre styre råd og utval får fullmakt til å sjølv sette opp sine møteplanar. 

 

6. Samla møteplan for 2021 skal fastsetjast av alle styre, råd og utval innan utgangen av 
2020. » 

 

Silja Ekeland Bjørkly (H) sette fram slikt forslag: 

 

“Alternativ  

Saka er teken til orientering. » 

 

Avrøysting 

Bjørkly sitt forslag vart samsrøytes vedteke som innstilling til fylkestinget. 

Det vart ikkje røysta over fylkesrådmannen sitt forslag. 

Det vart  ikkje røysta over Heen sitt forslag.  

 

Innstilling til fylkestinget 

Saka er teken til orientering. 

 

 

 



PS 180/20 Oppfølging av arbeidet med store statlege samferdselsprosjekt 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkestinget ber fylkesordførar om å ta eit initiativ til å opprette eit felles kontaktutval for E39 
gjennom heile Vestland.  
 

2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 
 

3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  
a) Stamvegutvalet E16 
b) Forum nye Bergensbanen 
c) Haukelivegen AS 
d) IS Fjordvegen AS 
e) Stad skipstunnel  
f) Nasjonal rassikringsgruppe 

 
4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 

fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same. 
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 
statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Trude Brosvik (Krf) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Stamvegutvalet E39. 
Brosvik trådte frå då utvalet vurderte hennar habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Brosvik var 
habil til å delta i saksbehandlinga. 

 

Jenny Følling (Sp) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Stamvegutvalet E39. 

Følling trådte frå då utvalet vurderte hennar habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Følling var habil 
til å delta i saksbehandlinga. 

 

Gunnar Moland (H) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er varastyremedlem i IS Fjordvegen 
AS. Moland trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Moland var 
habil til å delta i saksbehandlinga. 

 

Arve Helle (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Haukelivegen AS. Helle 
trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Utvalet vedtok samrøystes at Helle var inhabil til å 
delta i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Helle deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 

 

Jenny Følling (Sp) sette på vegner av Sp, A, MDG, SV og Krf fram slikt forslag:  

 

«Alternativ punkt 1: 

 



Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 
fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland.» 

 

Avrøysting 

 

Det var 14 medlemer til stades. 

Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 fekk ingen røyster og fall. 

Følling sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2,3,4 og 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 
fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland. 
 

2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 
 

3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  
g) Stamvegutvalet E16 
h) Forum nye Bergensbanen 
i) Haukelivegen AS 
j) IS Fjordvegen AS 
k) Stad skipstunnel  
l) Nasjonal rassikringsgruppe 

 
4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 

fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same. 
 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 
statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Trude Brosvik (Krf) stilte spørsmål kring eiga habilitet då ho er styremedlem i Stamvegutvalet E39. 
Brosvik trådte frå då utvalet vurderte hennar habilitet. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Brosvik 
var habil til å delta i saksbehandlinga. 

 

Arve Helle (A) stilte spørsmål kring eiga habilitet då han er styremedlem i Haukelivegen AS. Helle 
trådte frå då utvalet vurderte hans habilitet. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Helle var inhabil til 
å delta i saksbehandlinga, jf. forvaltningslova § 6 (1) bokstav e nr. 2. Helle deltok ikkje i 
saksbehandlinga. 

 

Aleksander Øren Heen (Sp) og Alfred Bjørlo (V) ønskja vurdering av deira habilitet. Fylkesutvalet 
vedtok samrøystes at Heen og Bjørlo var habil til å delta i saksbehandlinga.  



 
Trym Aafløy (FNB) sette fram slikt forslag:  
 

“Tillegg  
 

Fylkeskommunen fortsetter sitt medlemsskap i Nasjonal rassikringsgruppe.” 
 

Avrøysting  

 

Det var 16 representantar til stades.  

 

Innstillinga punkt 1, 2, 4, 5 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

Aafløy sitt forslag fekk 2 røyster (FNB) og fall.  

Innstillinga punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (FNB).  

 

Innstilling til fylkestinget  

1. Fylkeskommunen held fram med si deltaking i Stamvegutvalet E39. Fylkestinget ber 
fylkesordførar gå i dialog med dei aktuelle partane for å finne ut om det er interesse for å 
opprette eit felles kontaktutval for E39 gjennom heile Vestland. 

 

2. Kontaktutval for E16 og Vossebana vert vidareført med fokus på strekninga Arna-Voss (K5). 

  

3. Fylkeskommunen vidarefører sitt medlemskap i følgjande organisasjonar/selskap:  

a) Stamvegutvalet E16  

b) Forum nye Bergensbanen  

c) Haukelivegen AS  

d) IS Fjordvegen AS  

e) Stad skipstunnel  

f) Nasjonal rassikringsgruppe  

 

4. Vestland fylkeskommune deltar i Vegforum Rv15 under føresetnad av at Innlandet 
fylkeskommune og Møre og Romsdal fylkeskommune gjer det same.  

 

5. Fylkestinget ber fylkesrådmannen avklare samarbeidsformer med transportetatane for store 
statlege prosjekt, for m.a. koordinering av arbeidet i kontaktutval/selskap og i 
referansegrupper. 

 

 

PS 181/20 Organisering av fagskulane 
Forslag til innstilling 

 



1. Fylkestinget vedtek framlegg til mandat for prosjektstyret for Fagskulen i Vestland  

 

2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar : 

 4 folkevalde eigarrepresentantar 
 2 arbeidslivsrepresentantar 
 1 administrativ eigarrepresentant  
 1 studentrepresentant 
 1 tilsettrepresentant 

 

3. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda. 

 

4. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 

5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  

 

6. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  

 

7. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland.  

 

Saksprotokoll  10.09.2020 - Yrkesopplæringsnemnda 

Eivind Johannessen, UNIO, sette fram slikt forslag: 

«Endring:: 
 

UNIO ynskjer at det vert satt av plass til to representantar for dei tilsette og to 
representantar for studentane i prosjektstyret.  

Ei utviding med desse to mandata krev ikkje ei ytterlegere utviding sidan dette er eit 
prosjektstyre. Viss det er trong for meir grunngjeving før møtet, gjer vel å ta kontakt om 
dette. 

Avrøysting 

Det var 10 representantar til stades.  

Johannessen sitt forslag fekk 2 røyster (UNIO, KS) og fall mot innstillinga som fekk 8 røyster ( LO, 
NHO, Virke, YS, medlem frå hovudutval for opplæring og kompetanse, medlem frå hovudutval for 
næring) og vart vedteke.   

Innstilling 

1. Fylkestinget vedtek framlegg til mandat for prosjektstyret for Fagskulen i Vestland  

 

2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar : 

 4 folkevalde eigarrepresentantar 
 2 arbeidslivsrepresentantar 
 1 administrativ eigarrepresentant  



 1 studentrepresentant 
 1 tilsettrepresentant 

 

3. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda. 

 

4. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 

5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann  fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  

 

6. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  

 

7. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland.  

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag: 

 

«1.Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland: 

  

Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på 
noverande Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen 
skal fullt ut vera i samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, 
av 08.06.2018, og skal syte for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert 
fagskuleutdanning i samsvar med behovet for høgare yrkesfagleg kompetanse i 
Vestland. 

  

Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga 
m.a.: Tilsette prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, 
fastsette forskrift om opptak og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, 
klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte vedtak om eventuelle vesentlege 
endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye lokale forskrifter må vere 
sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer i kraft. 
Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten 
ved utdanningane ved fagskulen. 

  

Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å 
utvikle ein felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland. 

  



Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn: 

• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet 

• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar 

• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige 
lokalsamfunn i samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 

  

Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte 
sitt arbeid 31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd. 

  

 

2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant. 

 

3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, 
skal varamedlem være frå Fagskolen i  Hordaland, eller omvendt. 

 

4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter 
innstilling frå valnemnda. 

 

5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem 
som administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 

6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem 
som representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 

7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda. 

 

8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland 
(slik det går fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i 
mandatet) 

 

9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk inga røyster og fall. 

Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 



 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland: 

  

Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på noverande 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen skal fullt ut vera i 
samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, av 08.06.2018, og skal syte 
for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert fagskuleutdanning i samsvar med behovet for 
høgare yrkesfagleg kompetanse i Vestland. 

  

Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga m.a.: Tilsette 
prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, fastsette forskrift om opptak 
og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte 
vedtak om eventuelle vesentlege endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye 
lokale forskrifter må vere sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer 
i kraft. Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten ved 
utdanningane ved fagskulen. 

  

Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å utvikle ein 
felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland. 

  

Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn: 

• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet 

• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar 

• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige lokalsamfunn i 
samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 

  

Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte sitt arbeid 
31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd. 

  

 

2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant. 

 

3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, skal 
varamedlem være frå Fagskolen i  Hordaland, eller omvendt. 

 

4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda. 



 

5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 

6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland. 

 

7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda. 

 

8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland (slik det går 
fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i mandatet) 

 

9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga. 

 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget vedtek dette mandatet til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland:  

Prosjektstyret skal etablere ein samla fagskule for Vestland fylke som bygger på noverande 
Fagskulen i Sogn og Fjordane og Fagskolen i Hordaland. Den nye fagskulen skal fullt ut vera i 
samsvar med «Lov om høgare yrkesfaglig utdanning» / fagskulelova, av 08.06.2018, og skal syte 
for at fylkeskommunen skal kunne tilby akkreditert fagskuleutdanning i samsvar med behovet for 
høgare yrkesfagleg kompetanse i Vestland.  

 

Prosjektstyret skal i prosjektperioden handsame saker som vedkjem den nye eininga m.a.: Tilsette 
prosjektrektor, tilsette rektor, utforme tilbodsstrukturen for 2022 / 2023, fastsette forskrift om opptak 
og rangering, eksamen, disiplinære sanksjonar, klagehandsaming og skikkavurdering, og fatte 
vedtak om eventuelle vesentlege endringar i studieplanar som skal godkjennast av NOKUT. Nye 
lokale forskrifter må vere sendt på open høyring og vedteke av prosjektstyret før samanslåinga trer 
i kraft. Forskriftene skal offentleggjerast i Norsk Lovtidend. Prosjektstyret skal vedta eit 
kvalitetssystem for den nye fagskulen som skal bidra til å undersøkje og sikre kvaliteten ved 
utdanningane ved fagskulen.  

 

Prosjektstyret skal i samarbeid med prosjektrektor fastslå dei overordna prinsippa for 
organisasjonsstrukturen i den nye fagskulen. Prosjektstyret skal også legge til rette for å utvikle ein 
felles organisasjonskultur, og eit felles verdigrunnlag for Fagskulen i Vestland.  

 



Følgjande grunnprinsipp vert lagt til grunn:  

• Studentane skal møte ei opplæring med høg kvalitet  

• Fagskuleutdanninga skal bidra til berekraftig forvaltning av ressursar  

• Fagskuleutdanninga skal bidra til regional kompetanseutvikling og vekstkraftige lokalsamfunn i 
samarbeid med lokalt og regionalt arbeidsliv 

 

Den nye fagskulen skal vere operativ frå 01.01.2022. Prosjektstyret skal seinast avslutte sitt arbeid 
31.12.2021, eller når nytt styre for den nye fagskulen er oppnemnd.  

 

2. Prosjektstyret skal bestå av 9 medlemar :  4 folkevalde eigarrepresentantar  2 
arbeidslivsrepresentantar  1 administrativ eigarrepresentant  1 studentrepresentant  1 
tilsettrepresentant.  

 

3. Det skal veljast varamedlem for tilsettrepresentanten og studentrepresentanten. 
Varamedlemmer tiltrer alle prosjektstyremøter. Der fast tilsettrepresentant eller 
studentrepresentant til dømes er tilsett eller student ved Fagskulen i Sogn og Fjordane, skal 
varamedlem være frå Fagskolen i Hordaland, eller omvendt.  

 

4. Fylkestinget gjer val av medlemar og varamedlemar som eigarrepresentantar etter innstilling frå 
valnemnda.  

 

5. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt til å oppnemne 1 medlem og 1 varamedlem som 
administrative eigarrepresentantar til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  

 

6. Fylkestinget gjev fylkesrådmann fullmakt å oppnemne 2 medlemar og 1 varamedlem som 
representantar for regionalt arbeidsliv til prosjektstyret for Fagskulen i Vestland.  

 

7. Fylkestinget vel leiar og nestleiar etter innstilling frå valnemnda.  

 

8. Fylkestinget vedtek framlegg til vedtekter for prosjektstyre for Fagskulen i Vestland (slik det går 
fram av saksutgreiinga, må oppdaterast med endringar som vert gjort i mandatet)  

 

9. Fylkestinget føreset at det vert tilført tilstrekkeleg økonomi, administrative ressursar og 
støttefunksjonar frå fylkeskommunen til gjennomføring av samanslåinga. 

 

 

PS 182/20 Prosjektrekneskap - godkjenningsordning 
Forslag til innstilling: 

 

1. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 
75 mill. kr skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet 
som har godkjent budsjettet. 



2. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 
50 mill. kr og der rekneskapen har avvik på meir enn 10 % samanlikna med budsjett ved 
byggjestart, skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske 
organet som har godkjent budsjettet. 

3. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med lågare budsjettsummar vert 
prosjektrekneskapa innarbeidde i årsrapporten. 

4. Fylkesrådmannen utarbeider retningsliner for ordninga. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

 

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 75 mill. 
kr skal det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet som har godkjent 
budsjettet.  

 

2. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med budsjett ved byggjestart på over 50 mill. 
kr og der rekneskapen har avvik på meir enn 10 % samanlikna med budsjett ved byggjestart, skal 
det leggjast fram prosjektrekneskap for godkjenning i det politiske organet som har godkjent 
budsjettet.  

 

3. Fylkestinget godkjenner at for investeringsprosjekt med lågare budsjettsummar vert 
prosjektrekneskapa innarbeidde i årsrapporten. 4. Fylkesrådmannen utarbeider retningsliner for 
ordninga. 

 

 

PS 183/20 Tenestepensjon frå 2021 - tildeling av kontrakt 
 

PS 184/20 Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 
Forslag til innstilling  

 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 



 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 
 

 

Saksprotokoll i hovudutval for opplæring og kompetanse -  16.09.2020 

 

Pauline Tomren, MDG, sette på vegner av MDG, A, SV, SP og Krf fram slikt tilleggsforslag: 

 

«Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede 
moglegheita for internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til 
prosjekt som er relevante for fylkeskommunen.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Tomren sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt  samarbeid. 
 

5. Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede moglegheita for 
internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til prosjekt som er relevante for 
fylkeskommunen. 



 

 

Saksprotokoll i Hovudutval for næring -  16.09.2020 

 

Mark Taylor (MDG)  sette på vegner av A, MDG, Sp, SV, V, KrF fram slikt forslag: 

  

«Tillegg: 

 

Nytt tilleggspunkt til avsnitt 2.1.1. under «I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om 
samarbeidsaktivitetane bidreg til å:» 

- Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet. » 

 

Karl Vågstøl (H) sette fram slikt forslag: 

 

 «Tillegg: 

 

EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er 
derfor avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 
2020-2024. Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen 
opnar for. » 

 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Taylor sitt forslag fekk 12 røyster mot 3 røyster ( Frp, FNB)  og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

Vågstøl sitt forslag fekk 13 røyster og  mot 2 røyster ( FNB, 1Sp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 med slik 
endring: 
Nytt tilleggspunkt til avsnitt 2.1.1. under «I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om 
samarbeidsaktivitetane bidreg til å:» 
- Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 
 

5. EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er 
derfor avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 



2020-2024. Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen opnar 
for. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar. 
 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar. 
  

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt   samarbeid. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Noralv Distad (H) sette fram slikt forslag:  

 

“Tillegg: 

 

(1) Vedlegg: 
avsnitt 2.1.1. under «I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om 
samarbeidsaktivitetane bidreg til å: - Stoppe klimaendringane og tap av 
naturmangfaldet” 

 

(2) Nytt punkt : 
EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen 
er derfor avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i 
Vestland 2020-2024. Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane 
EØS-avtalen opnar for.” 

 

Avrøysting  

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

Distad sitt forslag (1) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 2 røyster (Frp).  

Distad sitt forslag (2) vart vedteke som innstilling til fylkestinget mot 4 røyster (Sp, SV, Krf). 



 

Innstilling til fylkestinget 

1. Fylkestinget vedtek Strategi for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024 med slik endring: 

Avsnitt 2.1.1. under “I kost/nytte vurderinga skal ein legge vekt på om samarbeidsaktivitetane 
bidreg til å:” - Stoppe klimaendringane og tap av naturmangfaldet 

 

2. Vestland fylkeskommune sitt internasjonale engasjement skal vere integrert i regionale planar, 
temaplanar og strategiar.  

 

3. Fylkesrådmannen får i oppdrag å utarbeide ei politisk sak om bruk av samarbeidsregionar.  

 

4. Alle sektorar skal prioritere sine internasjonale aktivitetar i samsvar med strategi for 
internasjonalt samarbeid.  

 

5. Fylkeskommunen får aukt kompetanse gjennom samarbeid med aktørar som jobber for 
berekraftig utvikling også utanfor Europa. Derfor skal fylkeskommunen utrede moglegheita for 
internasjonalt samarbeid gjennom NOREC, og søke om midlar til prosjekt som er relevante for 
fylkeskommunen. 

  

6. EØS-avtalen er hovudfundamentet i Norge sitt internasjonale samarbeid. EØS-avtalen er derfor 
avgjerande for gjennomføring av strategien for internasjonalt samarbeid i Vestland 2020-2024. 
Vestland fylkeskommune skal aktivt nytte ut dei mulegheitane EØS-avtalen opnar for. 

 

 

PS 185/20 Endring av namn i selskapsavtalen for Grieghallen IKS 
Forslag til innstilling 

 

Fylkestinget godkjenner endra selskapsavtale for Grieghallen IKS.  

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.  

  

Innstilling til fylkestinget 

Fylkestinget godkjenner endra selskapsavtale for Grieghallen IKS.  

 

 

PS 186/20 TV-aksjonen 2020 - søknad om fylkesbidrag 
Forslag til vedtak  



 

Fylkesutvalet løyver kr 150 000 frå tilleggsløyvingskontoen til TV-aksjonen 2020. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

Fylkesutvalet løyver kr 150 000 frå tilleggsløyvingskontoen til TV-aksjonen 2020. 

 

 

PS 187/20 Endringar av vallova og valforskriften til Stortingsvalet 2021 – 
høyringsuttale 
Forslag til vedtak  

 

Vestland fylkeskommune ønskjer å kome med høyringsuttale på desse punkta i høyringa: 

 

Slike endringar i vallova: 

 Ombodsplikta ved stortingsval vert endra slik at det er tilstrekkeleg for fritak at personen 
gir ein skriftleg erklæring om at vedkommande ikkje ønskjer å stå på ein valliste 
(oppfølging av stortingsvedtak om endring i Grunnlova). 

 Ein veljar med psykisk eller fysisk funksjonsnedsetting som treng hjelp til å røyste kan sjølv 
peike ut ein hjelpar. Kravet om at ein valfunksjonær også skal vere med inn i valavlukket 
vert oppheva. 

 Kravet om at valstyret i kommunen ved stortingsval og fylkestingsval skal oversende alle 
valkort frå førehandsrøystegjevinga til fylkesvalstyret vert oppheva. 

Slike endringar i valforskrifta: 

 Røystesetelen for stortingsval får enkelte tekniske endringar. 

 

Vestland fylkeskommune meiner at departementet sine vurderinga i desse punkta er god, men har 
slike merknadar: 

 

Ein veljar med psykisk eller fysisk funksjonsnedsetting som treng hjelp til å røyste kan sjølv 
peike ut ein hjelpar. Kravet om at ein valfunksjonær også skal vere med inn i valavlukket 
vert oppheva. 

Vestland fylkeskommune legg til grunn at den naudsynte opplæringa vert gitt til 
valmedarbeidarane, slik at endringane i dette punktet vert handsama likt i alle vallokala. 

 

Røystesetelen for stortingsval får enkelte tekniske endringar. 



Vestland fylkeskommune var ein av dei kommunane og fylkeskommunane som fekk 
store problem med tolkningsmotoren, og som difor fekk eit stort tal av røystesetlar som 
måtte verifiserast manuelt. Ei endring av røystesetlane som vil minimere dette problemet 
ser fylkeskommunen på som ei naudsynt og ønskja endring.  

 

Vestland fylkeskommune legg til grunn at ved alle endringar av røystesetelen tek ein i 
vare alle valet sine målgrupper, for å syte for at alle får tilgang til å røyste fritt. Vestland 
fylkeskommune reknar difor med at brukarorganisasjonane vert involvert i endringane ein 
no føreslår. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

Vestland fylkeskommune ønskjer å kome med høyringsuttale på desse punkta i høyringa: 

 

Slike endringar i vallova: 

 Ombodsplikta ved stortingsval vert endra slik at det er tilstrekkeleg for fritak at personen 
gir ein skriftleg erklæring om at vedkommande ikkje ønskjer å stå på ein valliste 
(oppfølging av stortingsvedtak om endring i Grunnlova). 

 Ein veljar med psykisk eller fysisk funksjonsnedsetting som treng hjelp til å røyste kan sjølv 
peike ut ein hjelpar. Kravet om at ein valfunksjonær også skal vere med inn i valavlukket 
vert oppheva. 

 Kravet om at valstyret i kommunen ved stortingsval og fylkestingsval skal oversende alle 
valkort frå førehandsrøystegjevinga til fylkesvalstyret vert oppheva. 

Slike endringar i valforskrifta: 

 Røystesetelen for stortingsval får enkelte tekniske endringar. 

 

Vestland fylkeskommune meiner at departementet sine vurderinga i desse punkta er god, men har 
slike merknadar: 

 

Ein veljar med psykisk eller fysisk funksjonsnedsetting som treng hjelp til å røyste kan 
sjølv peike ut ein hjelpar. Kravet om at ein valfunksjonær også skal vere med inn i 
valavlukket vert oppheva. 

Vestland fylkeskommune legg til grunn at den naudsynte opplæringa vert gitt til 
valmedarbeidarane, slik at endringane i dette punktet vert handsama likt i alle vallokala. 

 

Røystesetelen for stortingsval får enkelte tekniske endringar. 

Vestland fylkeskommune var ein av dei kommunane og fylkeskommunane som fekk 
store problem med tolkningsmotoren, og som difor fekk eit stort tal av røystesetlar som 
måtte verifiserast manuelt. Ei endring av røystesetlane som vil minimere dette problemet 
ser fylkeskommunen på som ei naudsynt og ønskja endring.  



 

Vestland fylkeskommune legg til grunn at ved alle endringar av røystesetelen tek ein i 
vare alle valet sine målgrupper, for å syte for at alle får tilgang til å røyste fritt. Vestland 
fylkeskommune reknar difor med at brukarorganisasjonane vert involvert i endringane ein 
no føreslår. 

 

 

PS 188/20 Årleg ruteendringsprosess og rammer for bruk av 
belønningsmidlar 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkesutvalet ser det som positivt med ein føreseieleg og strukturert årleg ruteendringsprosess, 
med felles praksis for heile Vestland. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å etablere 
ruteendringsprosessen slik det er skissert i saka. 

 

2. Fylkesutvalet støttar overordna skisse lagt fram i saka, for bruk av belønningsmidlar i 
avtaleperioden. Dette vil sikre finansiering av viktige tiltak i avtaleområdet. 

 

3. I samband med omlegging av stamlinjenettet i Bergen vert prioritert å nytte 40-45 mill kr i 
belønningsmidlar til tiltak for styrking og forbetring av kollektivtilbodet i Bergen. Tiltaka skal ivareta 
direktetilbod mellom Åsane og Haukeland Universitetssjukehus (HUS) og Sandviken og HUS, 
sikre kapasitet og frekvens Loddefjord-Bergen sentrum i rush, og betre tilbodet Nipedalen/Gravdal 
som ikkje vert betent av forlenga trolleylinje. 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet ser det som positivt med ein føreseieleg og strukturert årleg ruteendringsprosess, 
med felles praksis for heile Vestland. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å etablere 
ruteendringsprosessen slik det er skissert i saka. 
 
2. Fylkesutvalet støttar overordna skisse lagt fram i saka, for bruk av belønningsmidlar i 
avtaleperioden. Dette vil sikre finansiering av viktige tiltak i avtaleområdet. 
 
3. I samband med omlegging av stamlinjenettet i Bergen vert prioritert å nytte 40-45 mill kr i 
belønningsmidlar til tiltak for styrking og forbetring av kollektivtilbodet i Bergen. Tiltaka skal ivareta 
direktetilbod mellom Åsane og Haukeland Universitetssjukehus (HUS) og Sandviken og HUS, 
sikre kapasitet og frekvens Loddefjord-Bergen sentrum i rush, og betre tilbodet Nipedalen/Gravdal 
som ikkje vert betent av forlenga trolleylinje. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 



 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1. Fylkesutvalet ser det som positivt med ein føreseieleg og strukturert årleg ruteendringsprosess, 
med felles praksis for heile Vestland. Fylkesutvalet ber administrasjonen om å etablere 
ruteendringsprosessen slik det er skissert i saka. 
 
2. Fylkesutvalet støttar overordna skisse lagt fram i saka, for bruk av belønningsmidlar i 
avtaleperioden. Dette vil sikre finansiering av viktige tiltak i avtaleområdet. 
 
3. I samband med omlegging av stamlinjenettet i Bergen vert prioritert å nytte 40-45 mill kr i 
belønningsmidlar til tiltak for styrking og forbetring av kollektivtilbodet i Bergen. Tiltaka skal ivareta 
direktetilbod mellom Åsane og Haukeland Universitetssjukehus (HUS) og Sandviken og HUS, 
sikre kapasitet og frekvens Loddefjord-Bergen sentrum i rush, og betre tilbodet Nipedalen/Gravdal 
som ikkje vert betent av forlenga trolleylinje. 

 

 

 

PS 189/20 Søknad om driftstilskot for 2020 til Stiftelsen William H. Singer 
Jr's og Anna Brugh Singers Minde 
Forslag til innstilling  

 

Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på kr. 250 000,- til drift av Stiftelsen William H. Singer Jr’s 
og Anna Brugh Singers Minde i 2020. Midlane vert løyvde frå fylkesutvalet sin rådevelde konto  
(kontostreng: 100110.149000).  

 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 

 

Avrøysting 

Fylkesdirektør for kultur, idrett og inkludering sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet.  

 

Innstilling til fylkesutvalet 

Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på kr. 250 000,- til drift av Stiftelsen William H. Singer Jr’s 
og Anna Brugh Singers Minde i 2020. Midlane vert løyvde frå fylkesutvalet sin rådevelde konto  
(kontostreng: 100110.149000).  

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 



Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak  

Fylkesutvalet løyver eit eingongstilskot på kr. 250 000,- til drift av Stiftelsen William H. Singer Jr’s 
og Anna Brugh Singers Minde i 2020. Midlane vert løyvde frå fylkesutvalet sin rådevelde konto  
(kontostreng: 100110.149000).  

 

 

PS 190/20 Søknad om tilskot til fylkesvegar som er viktige for fiskeri og 
akvakultur 
Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 

 

Trude Brosvik (Krf) sette fram slikt forslag: 

 

«Endring:  

 

Fv 5582 Gulen vert auka med 5 mill kr til 10 mill kr.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

Brosvik sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (Frp og FNB) som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1.  Fylkesutvalet viser til at for næringslivet i Vestland er det særleg viktig at sjømattransporten 
kan kome trygt fram til rett tid. Det er difor svært viktig å fjerne flaskehalsar og trafikkfarlege 
punkt på fylkesvegnettet. Fylkesutvalet føreset at Statens Vegvesen må leggje vesentleg vekt 
på dette i handsaminga av søknaden frå Vestland om tilskot til fylkesvegar som er viktige for 
fiskeri og akvakultur . 

 

2.  Vestland fylkeskommune søkjer om 69 mill. kr til gjennomføring av tiltak som i hovudsak er  
breiddeutviding, siktbetring og utbetring av kurvatur fordelt på følgjande strekningar: 

  

Veg Søknadssum 2020 Søknadssum  2021 
Fv. 546 i Austevoll kommune 

 
10 mill. kr. 

Fv. 549 i Tysnes kommune  8 mill. kr.  
Fv. 576 I Kvam herad   15 mill. kr 
Fv. 560 i Øygarden kommune  10 mill. kr.   
Fv. 570 i Alver og Masfjorden 
kommune 

8 mill. kr.   

Fv. 5582 i Gulen kommune  10 mill. kr.   
Fv. 616 i Bremanger kommune 8 mill. kr.  



 

3.  Fylkesutvalet meiner at det på generelt grunnlag er uheldig og byråkratiserande med denne 
typar av søknadsordningar med detaljerte krav og korte søknadsfristar. I nye tildelingar bør 
midlane kunne bli fordelte av fylkeskommunane basert på statlege føringar. 

 

4.  For næringslivet er det svært viktig med gode omkøyringsvegar når riksvegar blir stengde. 
Ved vidareføring av stønadsordninga for fylkesvegar som er viktige for næringslivet, meiner 
fylkesutvalet at omkøyringsvegar med store framkomstproblem bør prioriterast. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak  

1.  Fylkesutvalet viser til at for næringslivet i Vestland er det særleg viktig at sjømattransporten 
kan kome trygt fram til rett tid. Det er difor svært viktig å fjerne flaskehalsar og trafikkfarlege 
punkt på fylkesvegnettet. Fylkesutvalet føreset at Statens Vegvesen må leggje vesentleg vekt 
på dette i handsaminga av søknaden frå Vestland om tilskot til fylkesvegar som er viktige for 
fiskeri og akvakultur . 

 

2.  Vestland fylkeskommune søkjer om 69 mill. kr til gjennomføring av tiltak som i hovudsak er  
breiddeutviding, siktbetring og utbetring av kurvatur fordelt på følgjande strekningar: 

  

Veg Søknadssum 2020 Søknadssum  2021 
Fv. 546 i Austevoll kommune 

 
10 mill. kr. 

Fv. 549 i Tysnes kommune  8 mill. kr.  
Fv. 576 I Kvam herad   15 mill. kr 
Fv. 560 i Øygarden kommune  10 mill. kr.   
Fv. 570 i Alver og Masfjorden 
kommune 

8 mill. kr.   

Fv. 5582 i Gulen kommune  10 mill. kr.   
Fv. 616 i Bremanger kommune 8 mill. kr.  

 

3.  Fylkesutvalet meiner at det på generelt grunnlag er uheldig og byråkratiserande med denne 
typar av søknadsordningar med detaljerte krav og korte søknadsfristar. I nye tildelingar bør 
midlane kunne bli fordelte av fylkeskommunane basert på statlege føringar. 

 

5. For næringslivet er det svært viktig med gode omkøyringsvegar når riksvegar blir stengde. Ved 
vidareføring av stønadsordninga for fylkesvegar som er viktige for næringslivet, meiner 
fylkesutvalet at omkøyringsvegar med store framkomstproblem bør prioriterast. 
 

 



PS 191/20 Søknad frå Sveio kommune om tilskot til utgreiing om 
fylkestilknytning 
Forslag til vedtak  

 

1. Fylkesutvalet viser til endring av fylkesgrensene, iverksett frå 1.1.2020, og meiner det vil 
vere for tidleg å vurdere Vestland fylkeskommune sitt bidrag til attraktive tenester og 
regional utvikling i Sveio og andre kommunar i Sunnhordland. Fylkesutvalet vil derfor ikkje 
i denne omgang imøtekomme søknaden frå Sveio kommune om medfinansiering av 
utgreiingskostnader for framtidig fylkestilknyting.  
 

2. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit samarbeid med Samarbeidsrådet for 
Sunnhordland for å vurdere moglege kortsiktige og langsiktige tiltak og satsing med 
betydning for kommunane i denne delen av fylket.    

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak  

1. Fylkesutvalet viser til endring av fylkesgrensene, iverksett frå 1.1.2020, og meiner det vil 
vere for tidleg å vurdere Vestland fylkeskommune sitt bidrag til attraktive tenester og 
regional utvikling i Sveio og andre kommunar i Sunnhordland. Fylkesutvalet vil derfor ikkje 
i denne omgang imøtekomme søknaden frå Sveio kommune om medfinansiering av 
utgreiingskostnader for framtidig fylkestilknyting.  
 

2. Fylkesutvalet ber fylkesrådmannen ta initiativ til eit samarbeid med Samarbeidsrådet for 
Sunnhordland for å vurdere moglege kortsiktige og langsiktige tiltak og satsing med 
betydning for kommunane i denne delen av fylket.    

 

 

PS 192/20 Ombordtillegg på bruk av bankkort om bord på bussane i 
Hordalandskontraktane 
Forslag til innstilling 

 

Fylkesutvalet støttar forslaget om at prinsippa som ligg til grunn for ombordtillegg på 
kontantbetaling om bord på bussane (og om bord på båtruta mellom Kleppestø og Strandkaien) i 
Sone A (Hordaland) vert lagt til grunn ved innføring av betaling med bankkort. Frå innføring av 
bankkort som betalingsmiddel på bussane, vert det ombordtillegg på betalingar med bankkort for 
einskildbillettar.  

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Trude Brosvik (Krf) sette på vegner av Krf, A, Sp, SV og MDG; fram slikt utsetjingsforslag:  

 

«Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg.» 



 

Avrøysting til forslaget om utsetjing 

 

Forslaget til Brosvik vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

 

Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak  

Saka vert utsett til medverknadsorgana har fått uttale seg 

 

 

PS 193/20 Status og vegen vidare - Hurtigbåtsambanda i Sogn og Fjordane 
Forslag til innstilling 

 

1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn modellalternativ E, det vil seie bruk av ein mellombels 
driftskontrakt, ein designkontrakt og ein etterfølgjande nullutsleppskontrakt.  
 

2. Fylkesutvalet presiserer at vedtakspunkt 1 føreset at fylkeskommunen oppnår økonomisk 
støtte frå verkemiddelapparatet. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 

 

Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag:  
  
“Alternativ:  
  
Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn eit modellalternativ 0, det vil sei eit konvensjonelt og 
teknologinøytralt anbod.   
  
Tildelingskriteria i Rutepakke 1 vektast slik:  
40% Økonomi, avklarte statlege tilskot skal inkluderast i vurderinga  
30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløysingar (50%)  
30% Miljø og klimautslepp”  
  

Hanne Eva Kristensen (H) sette fram slikt forslag:  
  



“Alternativ:   
  
Punkt 1  
1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt videre arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn modellalternativ E2.”  

  
Arve Helle (A) sette på vegner av A, Sp, MDG, KrF og SV fram slikt forslag:  
  

«Utsetjing:  
  
Saka vert utsett til neste møte i hovudutval for samferdsel og mobilitet 23. september.»  

 

Avrøysting utsetjing 

 

Helle sitt forslag vart vedteke mot 6 røyster (Frp, H og FNB). 

 

Vedtak 

Saka vert utsett til neste møte i hovudutval for samferdsel og mobilitet 23. september. 
 

 

Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 

 

Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftkontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn eit modellalternativ 0, det vil sei eit konvensjonelt og 
teknologinøytralt anbod. 

 

2. Tildelingskriteria i Rutepakke 1 vektast slik; 

 

40% Økonomi, avklarte statlige tilskudd skal inkluderes i vurderingen 

30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløsninger (50%). 

30% Miljø og klimautslipp» 

 

Fylkesordførar sette fram slikt forslag: 

 

«Saka vert utsett til neste møte.» 

 

Avrøysting (til utsetjing) 

Fylkesordførar sitt forslag vart vedteke mot 4 røyster (Frp, FNB). 



 

Vedtak 

Saka vert utsett til neste møte. 

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  23.09.2020 

 

Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 

 

«Alternativ:  

 

1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftkontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn eit modellalternativ 0, det vil sei eit konvensjonelt og 
teknologinøytralt anbod. 

 

2. Tildelingskriteria i Rutepakke 1 vektast slik; 

 

40% Økonomi, avklarte statlige tilskudd skal inkluderes i vurderingen 

30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløsninger (50%). 

30% Miljø og klimautslipp» 

 

Marthe Hammer (SV) sette på vegner av SV, A, Sp, Krf, MDG og H fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn modellalternativ B; det vil seie èin kontrakt for bygging og drift 
der ein opnar for hybridløysinger med ei innfasing innan utgangen av 2024. 

 

2. Fylkesutvalet ber vidare om at fylkesrådmannen legg til rette for utlysing av ein 
nullutsleppspilot. 

 

3. Fylkesutvalget ber om ei sak i november der momenta i punkt 4 i notat datert 22.09.20 
er utgreid: 

 

• Ambisjon for hybridgrad 

• Framlegg til bruk av tildelingskriteria eller eventuell bonusmodell, inkludert vekting 

• Kontraktlengd og kontraktsform (brutto og netto) for rutepakke 1 

• Konkurranse- og kontraktsstrategi for pilotkontrakt 



• Framlegg til samband- eller rekkeviddekrav for pilotfartøy 

• Eigarskapsmodell for pilotfartøy 

 

4. Fylkesutvalet presiserar at det er viktig at fylkeskommunen oppnår økonomisk støtte fra 
verkemiddelapparatet og det er ein føresetnad at løysinga sikrar god driftssikkerheit, 
frekvens og regularitet.» 

 

Arve Helle (A) sette på vegner av A, Sp, Krf og H fram slikt forslag: 

 

«Nytt punkt 5: 

 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå mellombels kontrakt (forlenging/ ny kontrakt) 
for perioden mai 2022 til utgangen av 2024, med mogelegheit til å avtale opsjon på 
1+1 år.» 

 

Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag:  

 

«Nytt punkt 5: 

 

Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå mellombels kontrakt (forlenging/ ny kontrakt) for 
perioden mai 2022 til utgangen av 2024.» 

 

Avrøysting 

 

Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ei røyst (FNB) og fall. 

Framnes sitt forslag fekk to røyster (Frp) og fall. 

Hammer sitt alternative forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot to røyster (Frp). 

Helle sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot to røyster (MDG og SV). 

Hammer sitt forslag til nytt punkt 5 fekk to røyster (SV og MDG) og fall. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for Rutepakke 
1 legg til grunn modellalternativ B; det vil seie èin kontrakt for bygging og drift der ein opnar for 
hybridløysinger med ei innfasing innan utgangen av 2024. 

 

2. Fylkesutvalet ber vidare om at fylkesrådmannen legg til rette for utlysing av ein nullutsleppspilot. 

 



3. Fylkesutvalget ber om ei sak i november der momenta i punkt 4 i notat datert 22.09.20 er 
utgreid: 

 

• Ambisjon for hybridgrad 

• Framlegg til bruk av tildelingskriteria eller eventuell bonusmodell, inkludert vekting 

• Kontraktlengd og kontraktsform (brutto og netto) for rutepakke 1 

• Konkurranse- og kontraktsstrategi for pilotkontrakt 

• Framlegg til samband- eller rekkeviddekrav for pilotfartøy 

• Eigarskapsmodell for pilotfartøy 

 

4. Fylkesutvalet presiserar at det er viktig at fylkeskommunen oppnår økonomisk støtte fra 
verkemiddelapparatet og det er ein føresetnad at løysinga sikrar god driftssikkerheit, frekvens og 
regularitet. 

 

5. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå mellombels kontrakt (forlenging/ ny kontrakt) for 
perioden mai 2022 til utgangen av 2024, med mogelegheit til å avtale opsjon på 1+1 år. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Sigbjørn Framnes (Frp) ) sette  fram slikt forslag:  

  

«Alternativ:  

 

 1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftkontrakt for 
Rutepakke 1 legg til grunn eit modellalternativ 0, det vil sei eit konvensjonelt og 
teknologinøytralt anbod. 

 

2. Tildelingskriteria i Rutepakke 1 vektast slik; 

 

40% Økonomi, avklarte statlige tilskudd skal inkluderes i vurderingen 

30% Frekvens og regularitet (50%), kundekvalitet og reserveløsninger (50%). 

30% Miljø og klimautslipp » 

 

Avrøysting 

Framnes sitt forslag fekk 3 røystar (Frp, 1FNB) og fall 

Innstillinga fekk 14 røystar mot 3 ( Frp, 1 FNB) og vart vedteke. 

 

Vedtak 



1. Fylkesutvalet ber om at fylkesrådmannen i sitt vidare arbeid med ny driftskontrakt for Rutepakke 
1 legg til grunn modellalternativ B; det vil seie èin kontrakt for bygging og drift der ein opnar for 
hybridløysinger med ei innfasing innan utgangen av 2024. 

 

2. Fylkesutvalet ber vidare om at fylkesrådmannen legg til rette for utlysing av ein nullutsleppspilot. 

 

3. Fylkesutvalget ber om ei sak i november der momenta i punkt 4 i notat datert 22.09.20 er 
utgreid: 

 

• Ambisjon for hybridgrad 

• Framlegg til bruk av tildelingskriteria eller eventuell bonusmodell, inkludert vekting 

• Kontraktlengd og kontraktsform (brutto og netto) for rutepakke 1 

• Konkurranse- og kontraktsstrategi for pilotkontrakt 

• Framlegg til samband- eller rekkeviddekrav for pilotfartøy 

• Eigarskapsmodell for pilotfartøy 

 

4. Fylkesutvalet presiserar at det er viktig at fylkeskommunen oppnår økonomisk støtte fra 
verkemiddelapparatet og det er ein føresetnad at løysinga sikrar god driftssikkerheit, frekvens og 
regularitet. 

 

5. Fylkesrådmannen får fullmakt til å inngå mellombels kontrakt (forlenging/ ny kontrakt) for 
perioden mai 2022 til utgangen av 2024, med mogelegheit til å avtale opsjon på 1+1 år. 

 

 

PS 194/20 Prioritering av gjenverande portefølje i Haugalandspakken 
Forslag til innstilling 

1. Fylkesutvalet er einig i synspunkta frå Rogaland fylkeskommune om at det er fylkestinget i 
Rogaland som skal ta avgjerd i saka om prioritering av resterande portefølje i 
Haugalandspakken.  

2. Fylkesutvalet ønskjer ikkje ta stilling til kva for delstrekning som bør prioriterast på fv. 47 
Fagerheim-Ekrene, og viser til at styringsgruppa for Haugalandspakken og Rogaland 
fylkesting bør ta stilling til dette.  

3. Det er viktig å få betra kryssingspunktet for mjuke trafikantar ved Rophus rett sør for 
Ekrene i Sveio kommune, og fylkesutvalet ber om at det vert avsett midlar innanfor dei 
resterande midlane i pakken til planfri kryssing ved dette punktet. 

 

Saksprotokoll i hovudutval for samferdsel og mobilitet -  16.09.2020 

 

Per Jarle Valvatne (A) sette på vegner av A, Frp, MDG, Sp, SV og Krf fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 



1. Fylkesutvalet meiner det er rett å lytte til kva eit fleirtal av kommunane i 
Hauglandspakken ynskjer å prioritere og grunngjev dette med betydninga av lokal 
legitimitet til bompengepakken og for å sikre eit godt samarbeid i arbeidet med ny 
samferdselpakke på Haugalandet som er under utgreiing. 

 

2. Fylkesutvalet stiller seg bak den prioriteringa styringsgruppa i Haugalandspakken 
allereie har avgjort å låse. 

 

3. Restportefølgjen vert føreslege låst til følgjande prosjekt: 

 

1. Åkra sør/Veakrossen – i følgje saksutgreiing alternativ B: kr 135 mill 

 

2. Ekrene-Vikse: kr. 195 mill. 

 

Sum låste prosjekt er då 330 mill, med ein buffer på totalt 144 mill. 

 

Salhusvegen bør prioriterast fullført av midlar frå buffer etter at øvrige prosjekt i pakken er 
ferdigstilt.» 

 

Avrøysting 

Det vart ikkje røysta over fylkesrådmannen sitt forslag. 

Valvatne sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Fylkesutvalet meiner det er rett å lytte til kva eit fleirtal av kommunane i Hauglandspakken 
ynskjer å prioritere og grunngjev dette med betydninga av lokal legitimitet til bompengepakken og 
for å sikre eit godt samarbeid i arbeidet med ny samferdselpakke på Haugalandet som er under 
utgreiing. 

 

2. Fylkesutvalet stiller seg bak den prioriteringa styringsgruppa i Haugalandspakken allereie har 
avgjort å låse. 

 

3. Restportefølgjen vert føreslege låst til følgjande prosjekt: 

 

1. Åkra sør/Veakrossen – i følgje saksutgreiing alternativ B: kr 135 mill 

 

2. Ekrene-Vikse: kr. 195 mill. 

 

Sum låste prosjekt er då 330 mill, med ein buffer på totalt 144 mill. 



 

Salhusvegen bør prioriterast fullført av midlar frå buffer etter at øvrige prosjekt i pakken er 
ferdigstilt. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Avrøysting 

Innstillinga frå hovudutval for samferdsel og mobilitet vart samrøystes vedteke. 

  

Vedtak 

1. Fylkesutvalet meiner det er rett å lytte til kva eit fleirtal av kommunane i Haugalandspakken 
ynskjer å prioritere og grunngjev dette med betydninga av lokal legitimitet til bompengepakken og 
for å sikre eit godt samarbeid i arbeidet med ny samferdselpakke på Haugalandet som er under 
utgreiing. 

 

2. Fylkesutvalet stiller seg bak den prioriteringa styringsgruppa i Haugalandspakken allereie har 
avgjort å låse. 

 

3. Restportefølgjen vert føreslege låst til følgjande prosjekt: 

 

1. Åkra sør/Veakrossen – i følgje saksutgreiing alternativ B: kr 135 mill 

 

2. Ekrene-Vikse: kr. 195 mill. 

 

Sum låste prosjekt er då 330 mill, med ein buffer på totalt 144 mill. 

 

Salhusvegen bør prioriterast fullført av midlar frå buffer etter at øvrige prosjekt i pakken er 
ferdigstilt. 

 

 

PS 195/20 Høyring av forslag til reviderte statlege planretningslinjer for 
differensiert forvalting av strandsona langs sjøen 
Forslag til vedtak  

 

1. Fylkesutvalet meiner at dei statlege planretningslinjene for strandsona er forenkla slik at dei vert 
eit betre verkemiddel for planlegging og forvalting av strandsona. Det er positivt at retningslinjene 
vektlegg heilskapleg planlegging som sentralt reiskap.. 

 



2. Fylkesutvalet meiner at strandsoneverdiane natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre 
allmenne interesser er godt ivaretatt i retningslinjene, både i høve til vurdering av ny utbygging 
gjennom planlegging og for bevaring og utvikling av allmenne verdiar. Behov for kartlegging av 
strandsona bør tydeleggjerast som grunnlag for kunnskapsbasert planlegging og forvalting. 

 

3.  Retningslinjene har opna for større vektlegging av næringsutvikling i sone 3, slik at 
differensieringa mellom område med mindre press på areala og pressområde er blitt meir tydeleg. 
Det gir kommunane i sona høve til å balansera omsynet til næringsutvikling og verdiskaping opp 
mot ivaretaking av strandsona. Fylkesutvalet meiner det er viktig at denne vurderinga vert tatt i 
overordna planprosessar og ikkje gjennom dispensasjonar.  

 

4. Retningslinjene opnar for at strandsona i byar og tettstader kan utviklast ved å vektleggje behov 
for fortetting og sentrumsutvikling. Dette er i samsvar med regionale planar i Vestland. 
Fylkesutvalet meiner likevel at retningslinjene i pressområda i sone 2 kan være meir tydeleg på 
ivaretaking av moglegheiter for friluftsliv og at dispensasjonar bør unngåast. 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 

Marte Hammer (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag (1): 

 

«Alternativ: 

1. Fylkesutvalet meiner at hovudutfordringa er at strandsona i for stor grad byggast ned, 
særleg gjennom dispensasjonar utan heilskapsvurdering – ikkje manglande 
utviklingsmoglegheiter. Fylkesutvalet meiner planretningslinjene må legge opp til å 
betre forholda i sone 1, at det ikkje er fagleg grunnlag for eller behov for gjere det 
lettare å bygge i sone 2 og 3, og at utbygging i strandsona som hovudregel må skje 
etter grundige planprosessar. Behov for kartlegging av strandsona bør tydeleggjerast 
som grunnlag for kunnskapsbasert planlegging og forvalting. 

2. Til retningslinjer for sone 2 og 3, så meiner fylkesutvalet det er nødvendig at det for 
begge soner vert fastslått innleiingsvis at byggeforbodet i 100- metersbeltet langs 
sjøen gjelder. 

3. Fylkesutvalet meiner at ein del av dei omkringliggjande kommunane til Bergen som er 
hyttekommunar og som opplever stort press på strandsona bør flyttast frå sone 3 til 
sone 2. Dette gjeld Austevoll, Tysnes og Radøy, slik at dei vert same sone som Lindås 
og Meland. 
 

Marte Hammer (SV) sette på vegner av SV og MDG fram slikt forslag (2): 

 

«Tillegg: 

 

Fylkesutvalet meiner at Bergen kommune bør flyttast til sone 1, presset på strandsona er 
like stort i Bergen som i Oslofjorden.» 

 

Noralv Distad (H) sette på vegner av SV og H, Frp, Sp, V og KrF fram slikt forslag: 

 

«Tillegg: 

 



Tillegg punkt 1: Det er positivt at den lokale handlefridomen vert styrka. Alle kommunar må 
ha reelt høve til å leggja til rette for bustader, næring og sentrumsutvikling. 

 

Pkt 4: stryk siste setning ( Fylkesutvalet meiner likevel......) 

 

Nytt punkt 5: Delar av Øygarden kommune er ikkje pressområde og må liggja i sone 3.» 

 

Alfred Bjørlo (V) sette på vegner av V, Frp, H, SV og KrF slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

Pkt 3.  fylkeskommune kan ikkje sjå at det er gjort større substansielle endringar i 
retningslinjene for sone 3, som omfattar store deler av kysten i Vestland utanfor Bergens-
området. 

 

Vestland fylkeskommune meiner kommunane i Sone 3 må få større moglegheit til å 
vurdere saker på bakgrunn av lokalkunnskap. I samband med utarbeiding av overordna 
planar (kommuneplan/delplan og områdeplanar) må kommunane i Sone 3 få fridom til å 
gjere lokalpolitiske vurderingar, der det ikkje ligg føre konkrete nasjonale interesser. Slike 
lokale vurderingar må vere basert på vurdering av ulike samfunnsinteresser, t.d. utvikling 
av attraktive arealer for bustad, næring og hytter, opp mot behovet for vern av natur, 
friluftslivinteresser og ålmenta sine interesser. 

 

Vestland fylkeskommune meiner også at det må bli lettare å få til bruksendring av 
eksisterande naust og sjøbuer, då dette i dei aller fleste tilfelle er einaste måten å bevare 
slike bygg på. Dette vil gjere det lettare å ta vare på desse bygga og kystkulturen.» 

 

Avrøysting 

Hammer sitt forslag (1) fekk 2 røystar (SV, MDG) og fall. 

Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 1 fekk 15 røystar mot 2 røystar (SV, MDG) og vart vedteke. 

Hammer sitt forslag (2) fekk 8 røystar (A, FNB, SV, MDG, V) mot 9 røystar og fall. 

Distad sitt forslag fekk 12 røystar mot 5 røystar (3A, SV, MDG) og vart vedteke. 

Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 2 fekk 14 røystar mot 3 røystar (SV, MDG, KrF) og vart vedteke. 

Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 3 fekk 4 røystar (A) mot 13 røystar (SV og fall. 

Bjørlo sitt forslag fekk 11 røystar mot 6 røystar (A, SV, MDG) og vart vedteke. 

Fylkesrådmannen sitt forslag pkt. 4 fekk 15 røystar mot 2 røystar (SV, MDG ) og vart vedteke. 

 

Vedtak 

1. Fylkesutvalet meiner at dei statlege planretningslinjene for strandsona er forenkla slik at dei vert 
eit betre verkemiddel for planlegging og forvalting av strandsona. Det er positivt at retningslinjene 
vektlegg heilskapleg planlegging som sentralt reiskap. Det er positivt at den lokale handlefridomen 



vert styrka. Alle kommunar må ha reelt høve til å leggja til rette for bustader, næring og 
sentrumsutvikling. 

 

2. Fylkesutvalet meiner at strandsoneverdiane natur- og kulturmiljø, friluftsliv, landskap og andre 
allmenne interesser er godt ivaretatt i retningslinjene, både i høve til vurdering av ny utbygging 
gjennom planlegging og for bevaring og utvikling av allmenne verdiar. Behov for kartlegging av 
strandsona bør tydeleggjerast som grunnlag for kunnskapsbasert planlegging og forvalting. 

 

3.  fylkeskommune kan ikkje sjå at det er gjort større substansielle endringar i retningslinjene for 
sone 3, som omfattar store deler av kysten i Vestland utanfor Bergens-området. 

 

Vestland fylkeskommune meiner kommunane i Sone 3 må få større moglegheit til å vurdere saker 
på bakgrunn av lokalkunnskap. I samband med utarbeiding av overordna planar 
(kommuneplan/delplan og områdeplanar) må kommunane i Sone 3 få fridom til å gjere 
lokalpolitiske vurderingar, der det ikkje ligg føre konkrete nasjonale interesser. Slike lokale 
vurderingar må vere basert på vurdering av ulike samfunnsinteresser, t.d. utvikling av attraktive 
arealer for bustad, næring og hytter, opp mot behovet for vern av natur, friluftslivinteresser og 
ålmenta sine interesser. 

 

Vestland fylkeskommune meiner også at det må bli lettare å få til bruksendring av eksisterande 
naust og sjøbuer, då dette i dei aller fleste tilfelle er einaste måten å bevare slike bygg på. Dette vil 
gjere det lettare å ta vare på desse bygga og kystkulturen 

 

4. Retningslinjene opnar for at strandsona i byar og tettstader kan utviklast ved å vektleggje 
behov for fortetting og sentrumsutvikling. Dette er i samsvar med regionale planar i Vestland.  
 
5. Delar av Øygarden kommune er ikkje pressområde og må liggja i sone 3 

 

 

PS 196/20 Retningsliner for økonomisk støtte til Attraktive tettstader i 
bygdene kring villreinfjellet (Setesdalane og Ryfylkeheiane) - Heiplanen 
Forslag til vedtak: 

 

1. Vestland fylkeskommune godkjenner forslag til retningslinjer for den regionale støtteordninga 
Attraktive tettstader i bygdene kring villreinfjellet Setesdal Vesthei Ryfylkeheiane og Setesdal 
Austhei.  

 

2. Vestland fylkeskommune føreset at Rogaland, Agder og Vestfold og Telemark fylkeskommunar 
godkjenner retningslinene.   
 

3. Heiplansekretariatet får fullmakt til å handsame og avgjere søknader som kjem inn til  
støtteordninga.  
 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

Avrøysting 



Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

1. Vestland fylkeskommune godkjenner forslag til retningslinjer for den regionale støtteordninga 
Attraktive tettstader i bygdene kring villreinfjellet Setesdal Vesthei Ryfylkeheiane og Setesdal 
Austhei.  

 

2. Vestland fylkeskommune føreset at Rogaland, Agder og Vestfold og Telemark fylkeskommunar 
godkjenner retningslinene.   
 

3. Heiplansekretariatet får fullmakt til å handsame og avgjere søknader som kjem inn til  
støtteordninga. 

 

PS 197/20 KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. To lånegarantiar 
Forslag til innstilling  

 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE Kunstmuseer og 
Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i samsvar med søknad datert 
27.mai 2020, inntil kr 5 mill.  

2. Vedtaket i punkt 1 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 

3. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr 50 mill. til nytt magasin for KODE   
vert avslått, då staten framleis har hovudansvaret for finansiering av KODE.  

 

 

Saksprotokoll i hovudutval for kultur, idrett og integrering -  16.09.2020 

 

Kjell Gitton Håland (A) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er styremedlem i KODE. Håland 
gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om han var inhabil. Utval for kultur, idrett og integrering 
vedtok samrøystes at Håland var inhabil etter forvaltningslova § 6 første ledd litra e) nr. 2. 

 

Kjell Gitton Håland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 

 

Stian Jean Opedal Davies (A) sette på vegner av A, MDG, Sp, SV og V fram slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

Nytt punkt 2 

Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 
innvilga, under føresetnad at Bergen kommune og staten bidrar med tilskot til KODE for 
nedbetaling av heile lånebeløpet. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin 
varigheit, vert gitt i samsvar med avtale mellom KODE og lånegjevar. 

 



Det vert vist til Bergen bystyre sitt vedtak i Bergen kommune sin 1. tertialrapport 2020. 
Her vert årleg tildeling auka til nedbetaling av lånet til totalt kr 5.000.000 og vert 
innarbeida i budsjett- og økonomiplan. Videre visar ein til tilskotsbrev 2020 frå 
Kulturdepartementet til KODE der årleg tildeling til KODE vert auka til kr 3.000.000 til 
same formål. 

 

Nytt punkt 3 

Vedtaket i punkt 1 og 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
etter kommunelova § 14-19. 

 

Nytt punkt 4 

Vestland fylkeskommune held framleis fast på at KODE Kunstmuseer og Komponisthjem 
har ei sentral nasjonal rolle i forvaltninga av vår felles nasjonale kulturarv. Dette vil seie 
at staten har hovudansvar for finansieringa av KODE. 

 

Vestland fylkeskommune vil understreke at om staten hadde bidratt til finansieringa av 
KODE i samsvar med sine klare forpliktingar, ville ikkje KODE ha vore i den prekære 
situasjonen som museet no opplever. Då hadde det heller ikkje vore behov for 
garantistilling frå fylkeskommunen. 

 

Vestland fylkeskommune ber staten omsider auke sine årlege tildelingar slik at KODE 
både får ein føreseieleg drift og får reelle moglegheiter til å utvikle seg i tråd med sitt 
nasjonale mandat. Etter at regjeringa vedtok å fråfalle den planlagde oppgåveoverføringa 
på kunst- og kulturfeltet til regionane, har staten stadfesta sitt hovudansvar for KODE og 
for dei andre musea i Vestland. 

 

Vestland fylkeskommune forventar at politisk leiing i Kulturdepartementet har ein løpande 
dialog med politisk leiing i Bergen kommune og i Vestland fylkeskommune angåande den 
finansielle situasjonen til KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkeskommunen vil ta 
initiativ til møte med Kulturdepartementet og Bergen kommune.» 

 

Avrøysting 

Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (Pp). 

Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 og 3 fekk 3 røyster (FNB, Frp) og fall.  

Davies sitt forslag punkt 2 og 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 4 røyster (FNB, 
Frp, Pp). 

Davies sitt forslag punkt 4 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 6 røyster (FNB, Frp, H, 
Pp). 

 

Innstilling til fylkesutvalet 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 
 

2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert innvilga, 
under føresetnad at Bergen kommune og staten bidrar med tilskot til KODE for nedbetaling av 



heile lånebeløpet. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i 
samsvar med avtale mellom KODE og lånegjevar. 
 
Det vert vist til Bergen bystyre sitt vedtak i Bergen kommune sin 1. tertialrapport 2020. Her vert 
årleg tildeling auka til nedbetaling av lånet til totalt kr 5.000.000 og vert innarbeida i budsjett- 
og økonomiplan. Videre visar ein til tilskotsbrev 2020 frå Kulturdepartementet til KODE der 
årleg tildeling til KODE vert auka til kr 3.000.000 til same formål. 
 

3. Vedtaket i punkt 1 og 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 
 

4. Vestland fylkeskommune held framleis fast på at KODE Kunstmuseer og Komponisthjem har 
ei sentral nasjonal rolle i forvaltninga av vår felles nasjonale kulturarv. Dette vil seie at staten 
har hovudansvar for finansieringa av KODE. 
 

5. Vestland fylkeskommune vil understreke at om staten hadde bidratt til finansieringa av KODE i 
samsvar med sine klare forpliktingar, ville ikkje KODE ha vore i den prekære situasjonen som 
museet no opplever. Då hadde det heller ikkje vore behov for garantistilling frå 
fylkeskommunen. 
 

6. Vestland fylkeskommune ber staten omsider auke sine årlege tildelingar slik at KODE både får 
ein føreseieleg drift og får reelle moglegheiter til å utvikle seg i tråd med sitt nasjonale mandat. 
Etter at regjeringa vedtok å fråfalle den planlagde oppgåveoverføringa på kunst- og kulturfeltet 
til regionane, har staten stadfesta sitt hovudansvar for KODE og for dei andre musea i 
Vestland. 
 

7. Vestland fylkeskommune forventar at politisk leiing i Kulturdepartementet har ein løpande 
dialog med politisk leiing i Bergen kommune og i Vestland fylkeskommune angåande den 
finansielle situasjonen til KODE Kunstmuseer og Komponisthjem. Fylkeskommunen vil ta 
initiativ til møte med Kulturdepartementet og Bergen kommune. 
 

 

Saksprotokoll 17.09.2020 - fylkesutvalet 

 

Anne Gine Hestestun (A) sette fram slikt forslag: 

 

«Utsetjing: 

 

Saka vert utsett.» 

 

Avrøysting (til utsetjing) 

Hestetun sitt forslag vart samrøystes vedteke. 

 

Vedtak 

Saka vert utsett. 

 

 

Saksprotokoll i Fylkesutvalet -  29.09.2020 

 



Terje Søviknes (Frp) sette fra slikt forslag 

 

 «Alternativ: 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 

2. Garantien gjeld frå vedtakstidspunktet og inntil 10 år.  
3. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 

avslått, då staten framleis har hovudansvaret for finansiering av KODE. » 

 

Aleksander Øren Heen (A) sette på vegner av A, H, MDG, Sp, SV, V, Krf slikt forslag: 

 

«Alternativ: 

 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE 
Kunstmuseer og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i 
samsvar med søknad datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 

 

2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert 
innvilga. Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i samsvar 
med avtale mellom KODE og lånegjevar. 

 

3. Vedtaket sitt punkt 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet 
etter kommunelova § 14-19. » 

 

Avrøysting 

Søviknes sitt forslag fekk 4 røyster ( Frp, FNB) og fall 

Heen sitt forslag fekk 13 røyster mot 4 røyster (Frp, FNB) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 

 

Forslag til innstilling 

1. Vestland fylkeskommune garanterer med sjølvskuldnarkausjon for lån som KODE Kunstmuseer 
og Komponisthjem treng for sluttfinansiering av el-katamaran til Lysøen, i samsvar med søknad 
datert 27.mai 2020, inntil kr 5 mill. 

 

2. Søknad om fylkeskommunal lånegaranti på kr. 50 mill. til nytt magasin for KODE vert innvilga. 
Garantien sine øvrige vilkår, blant anna garantien sin varigheit, vert gitt i samsvar med avtale 
mellom KODE og lånegjevar. 

 

3. Vedtaket sitt punkt 2 må godkjennast av Kommunal- og moderniseringsdepartementet etter 
kommunelova § 14-19. 

 

 




